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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till justitieminister Gunnar Strömmer (M)

2024/25:1093 Ordningsvakters möjlighet att bära OC-sprej

I helgen knivskars en ordningsvakt i tjänsten. Tyvärr är det långt ifrån en 
enskild händelse. Ordningsvakter, som dagligen upprätthåller trygghet i 
kollektivtrafik, på sjukhus och i våra stadskärnor, utsätts återkommande för hot, 
våld och livsfara. Trots detta saknar de rätt att bära OC-sprej. Det är ett icke-
dödligt tvångsmedel som i flera andra europeiska länder ses som en självklar 
del av verktygslådan.

Att jämställa OC-sprej med skjutvapen, vilket i dag sker enligt svensk 
rättspraxis, är verklighetsfrånvänt. OC-sprej används i många länder av både 
polis och ordningsvakter, till exempel i Finland och Polen, och har visat sig 
vara ett effektivt sätt att hantera våldsamma eller farliga situationer utan att 
behöva ta till tyngre våld.

Att neka svenska ordningsvakter tillgång till OC-sprej innebär inte bara en risk 
för deras egen säkerhet utan också för tredje person. Det sänder dessutom en 
märklig signal till en yrkesgrupp som i ökande grad utgör frontlinjen i det 
lokala trygghetsarbetet.

Med anledning av detta vill jag fråga justitieminister Gunnar Strömmer:

 

Avser ministern att ta initiativ till att möjliggöra för ordningsvakter att bära 
OC-sprej som ett icke-dödligt tvångsmedel i tjänsten?

………………………………………

Katja Nyberg (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-04-24
Besvaras senast
2025-04-30 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


